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Afdeling UCN Teknologi og Business 
  

 

Uddannelsesudvalgsmøde for Designuddannelserne 

 

1. Velkommen og kort orientering omkring ny struktur v/ studieleder Claus 
Jensen 
Kort orientering omkring ny struktur og studieleder, bemanding af uddannelsesudvalget for design-
uddannelserne samt opkommende uddannelsesreform og ny tilrettet UCN-strategi og ambitioner. 
 
Referat: 
Claus og Malene bød alle velkomne til dagens uddannelsesudvalgsmøde. De talte om, hvorfor vi er 
her og hvad vi kan bruge vores uddannelsesudvalg til. 
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På Teknologi og Business har der været nogle organisatoriske ændringer og derved tilpasninger ift. 
medarbejdere og ledere. Uddannelseslederen for vores IT-uddannelser fik nyt arbejde og i den for-
bindelse blev der kigget på lederorganisationen. Der blev besluttet, at ved omrokeringer var der ikke 
nødvendigt at ansætte en ny leder udefra. Der blev besluttet, at Malene overtog Designteknolog og 
Claus overtog Digital Konceptudvikling pr. 1/2 2025. Jens Christian Hansen Kløve har overtaget IT-
uddannelserne. Claus fortalte, at han har 5 overbygningsuddannelser i forvejen. Og med Digital 
Konceptudvikling bliver det en god blanding og han kan også se nogle gode samarbejdsmuligheder 
blandt de 6 overbygningsuddannelser. Malene fortalte, at det var som at komme hjem igen, da hun 
selv har undervist på Designteknolog. 
 
Pt. har Claus en drøftelse med medarbejderne på Digital Konceptudvikling: skal uddannelsen blive 
på Sofiendalsvej eller skal uddannelsen flytte på Hobrovej til september. Der bliver taget en beslut-
ning om dette i uge 12. 
 
Der er en ny reform på vej. Vi ved ikke, hvornår den kommer – men sandsynligvis indenfor de næste 
par uger. UCNs rektor er næstforperson for Rektorkollegiet, Danske Professionshøjskoler, så hun vil 
være med i arbejdet med at få implementere den nye reform. Overbygningsuddannelserne kommer 
ikke til at eksistere i det omfang, som vi kender dem nu. Hvordan konstellationerne kommer at se 
ud, ved vi ikke på nuværende tidspunkt. Vi ved dog, at noget af dette kommer at tage ret lang tid før 
det hele vil være på plads. Vi vil nok først være i mål i 2030.  
 
Det vi ved er, at de studerende, som starter på en 2-årig uddannelse i 2025 må tage en overbyg-
ningsuddannelse i 2027. Så for nogle institutioner vil man have studerende, som får lov at færdig-
gøre en ’gammel’ uddannelse samtidigt som de nye uddannelser starter. Vi vil involvere jer i uddan-
nelsesudvalget, når vi ved mere om processen. Har I spørgsmål til noget af dette, er I altid velkomne 
til at kontakte Claus eller Malene. 
 
Vi håber, at vi får et fantastisk optag til september 2025. Vi har haft et flot vinteroptag på Sofiendals-
vej. Vi har også haft mange gæster til vores Åbent Hus arrangement ultimo februar måned. 
 
Nedenstående er vores tanker ift. struktur på vores uddannelsesudvalgsmøder: 

• Nødvendigt fra kommissoriet 

• Hvad rører det hos jer udenfor UCN 

• Brug tide på at samtale og holde dialog med jer 

• Vi kommer at sende informations-/datapakker ud til jer 

• Forskellige temaer på møderne 

• Det som I bidrager med her, er det som vi bruger ude på uddannelserne. 
 
 

2. Præsentationsrunde v/Alle 
Præsentationsrunde af deltagerne med fokus på, hvad der fylder for hver enkelt ift. arbejdet i virk-
somheden/organisationen. 
 
Referat: 
Karina Røge Jensen, Norlys: Er pt. på barsel. Norlys har købet Telia, så vi er i gang med en sam-
mensmeltning af 2 store virksomheder. Vi er også inde på elbils markedet. 
 
Katrine Gustavsson, Boligflow og Wexo: Vi har været igennem fyringsrunder. Der er også nogle 
GDPR-udfordringer. Der er også stor fokus på at få ansat de rigtige medarbejdere. 
 
Regin Madsen, Telenor: Vi arbejder med IT- og netværk. Vi er også ved at kigge på en ny strategi 
og her er digitalisering på dagsorden. Der bliver også kigget på selvbetjeningsløsninger. Vi er også 
ved at redefinere opgaver ift. servicering. 
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Tom Nyvang, AAU Institut for Kommunikation: Vi optager en del dimittender fra UCNs overbyg-
ningsuddannelser. Vi har også uddannet nogle af jeres undervisere. Vi fik en reform for et par år si-
den og der har været – og er – nogle udfordringer ifm. dette. Der er også en kandidatreform, hvor vi 
formentlig skal forkorte nogle uddannelser. Der bliver også kigget på en ny institutstruktur på fakulte-
tet. 
  
Sofie Boesen, Agillix: Vi har også været igennem en fusionering. Så meget går med skift af IT-sy-
stemer, sammensmeltning af afdelinger m.m. Vi har deltaget i MatchMaking på Sofiendalsvej. 
 
Claus Jensen, UCN: Jeg er uddannelsesleder for 5 overbygningsuddannelser på Hobrovej + Digital 
Konceptudvikling. De 5 uddannelser på Hobrovej er: International Hospitality Management, Internati-
onal Handel og Markedsføring, Sport Management, E-handel samt Innovation. På nogle af disse ud-
dannelser er der også et online udbud. Jeg er formand i 4 nationale netværk for Sport Management, 
Innovation, International Handel og Markedsføring samt E-handel.  
 
Malene G.S. Blond, UCN: For 3 år siden blev jeg uddannelsesleder for 3 uddannelser på Hobrovej: 
Natur- og Kulturformidling (lukkes på landsplan i 2026), Eksport og Teknologi samt Administrations-
bachelor. Jeg er også leder for vores generelle studievejledere, SPS-vejledere samt Event og Sup-
port teamet. 
 
Birgitte Kjølner Hansen, UCN: Jeg er underviser på Digital Konceptudvikling. Det er dejligt at have 
fået nye afdelingskollegaer. Vi har arbejdet med projekter med forskellige virksomheder (bl.a. 
AKKC). MatchMaking forleden dag gik rigtigt godt. De studerende går i gang med deres valgfagspe-
riode og de skal til eksamen i juni måned. Vores valgfag i år er: Datadrevet marketing samt Datadre-
vet UX og services. 
 
Hans Michael Opstrup, UCN: Jeg er underviser på Designteknolog, hvor jeg for det meste underviser 
i design (designmodeller m.m.) samt kommunikation. Vi er blevet færre medarbejdere på uddannelsen 
og i den forbindelse har vi lavet lidt om på strukturen på de forskellige semestre, eksamensformer på 
2. semester. Vi er også i gang med at forberede materiale til 1. + 3. semester til efteråret. 
 
Trine Westh, studerende UCN: Jeg studerer Digital Konceptudvikling og er lige kommet hjem fra 
vores studietur til USA: California State University, Fullerton. Vi var der i 17 dage, hvor vi bl.a. har 
arbejdet med et projekt sammen med deres grafisk design studerende. 
 
 

3. Update på uddannelserne v/Malene G.S. Blond og Claus Jensen 
Kort update på hhv. Designteknolog og Digital konceptudvikling. 
 
Referat: 
Udgår. Slides sendes ud sammen med referatet. 
 
 

4. Tema: Digitalt mindset og AI 
FremKom4 sætter lys på behovet for øgede digitale kompetencer på det nordjyske arbejdsmarked. 
Pba. uddannelsernes kvalitetsarbejde, skal uddannelserne igangsætte en indsats omkring at udvikle 
de studerendes digitale mindset med henblik på at matche aftagerfeltets behov for digitale kompe-
tencer – herunder at se ind i anvendelsen af AI på uddannelsen. 
 
Efter en kort indflyvning til temaet ønskes en drøftelse af, hvordan uddannelsesudvalget ser arbejds-
markedsbehovet for udvikling af et digitalt mindset og AI. Hvad det betyder det på Designteknolog 
og på Digital Konceptudvikling og evt. hvilke kompetencer et digitalt mindset fordrer. 
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Referat: 
Det var en dejlig drøftelse bordet rundt. Nedenfor er input/kommentarer fra mødedeltagerne: 
 

• Hvordan er den nordjyske landsdel udfordret ift. det digitale mindset og AI?  

• Hvad skal vi være opmærksomme på? 

• Hvordan kan vi klæde vores dimittender bedre på til jeres virkelighed? 

• Alt bliver mere komplekst  

• Forståelse for de forskellige systemer 

• Evne til at tale med mennesker, som har en anden faglighed 

• Stille de rigtige spørgsmål 

• Man skal huske, at der er ingen, der kan det hele 

• Man skal være nysgerrig på den teknologi som understøtter ens arbejde 

• Områderne bliver meget mere specialiserede 

• Trække data ind fra masse forskellige systemer: hvad siger vi nej til, når vi har valgt denne 
specifikke løsning 

• Mangel på projektledere som mangler en tekniske forståelse 

• Skal kunne have evner til at være facilitator 

• Designteknologuddannelsen: vi kan fornemme, at virksomheder er meget interesseret i lyn-
hurtige designprocesser. Nu kigger vi på, hvordan vi kan få AI ind i vores undervisning uden 
at vores faglighed går tabt.  

• AI-værktøj: vi kan ikke nå at følge med. De studerende skal selve finde ud af, hvordan det 
kan bruges. Og hvordan får vi AI ind i vores processer.  

• Nysgerrig på teknologi 

• Man skal forstå at AI er der – man skal ikke vide alt om det. 

• At have en basisforståelse 

• Kritisk tænkning: arbejde mere med dette med de studerende. De skal forholde sig til det, 
som står og om det er rigtigt. 

• GDPR 

• En bestemt forståelse for en opgave som skal løses (virksomheder). Et digitalt mindset er 
nok ikke det første, som en virksomhed spørger efter. 

• Holder fast i de systemer, som man altid har arbejdet i: det kan blive svært nogle gange. 
Men man skal også være nysgerrig for at der kommer noget nyt og at det ikke altid er noget 
skidt. 

• Begejstring for effektivisering / bange for effektivisering 

• AI = et hjælperedskab 

• Skal kunne navigere i forskellige programmer 

• ’Sandkassemiljøer’ som de studerende kunne få lov at arbejde i / lege med 

• Leg = udvikling 

• At man må få mulighed for at prøve sin faglighed af 

• Hvad er det som fungerer og hvad er det som ikke fungerer. Vigtigt at man kan finde ud af 
dette. 

• Man skal ikke være bange for at lave fejl. 
 
 

5. Kommende temaer v/Alle 
Brainstorm og drøftelse af mulige kommende temaer for uddannelsesudvalget. 
 
Referat: 
Nedenstående er forslag til kommende temaer: 

• Reform og uddannelserne 

• Innovation tilgang til eksamensformer 

• En kultur hvor vi kan fejle 
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• SPS = Specialpædagogisk støtte – generel studievejleder kommer og holder oplæg om SPS 
= Det rummelige arbejdsmarked 

 
 

6. Næste møde 
Online møde den 12/6 2025 kl. 14.00-15.00. 
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